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Název: Košice 
 

Po několika semestrech, kdy u nás v ateliéru zpracovávala komplexní zadání věnovaná městům 
Most a Bílina si diplomantka pro svou diplomní práci vybrala své rodné město.    

Úvodem práce byla velmi náročná a komplexní analýza druhého největšího slovenského města. 
Týkala se od dopravních i demografických problémů až po otázky týkající se hledání a 
směřování jeho budoucího obrazu. Aspirace Košic jsou nyní mimořádné, uvědomují si svou 
jedinečnost v rámci celé východní části Slovenska. Město svou budoucí tvář hledá i v právě 
probíhající velkoryse pojaté urbanistické soutěži.   

Základem urbanistického návrhu je přehodnocování vývoje Košic od samého počátku až po 
dnešní dny. Klíčovou se zde stala vazba historického středověkého jádra s údolím řeky Hornád, 
které je tu v novodobém modernistickém pojetí chápáno a rozvíjeno jako důležitá spojnice 
intenzivně urbanizovaného intravilánu města s otevřenou krajinou. S překotným rozvojem 
uplynulých dvou století je třeba opět hledat velkorysé vazby a propojení, pomocí kterých by 
město dokázalo daleko lépe čelit blížícím se klimatickým nebo energetickým výzvám. Právě 
Hornád a kultivace jeho okolí se může stát důležitým opěrným bodem, linií v osídlení, které 
pomůže ve strukturování města do budoucnosti.  

Velmi důležité je v diplomové práci hledání adekvátních vazeb a struktur veřejných prostor. 
Právě jejich dynamika je tu základní nosnou sítí při vytváření nových části města, jeho bloků, 
stejně jako při přehodnocování současného stavu zejména v místě a okolí hlavní železniční 
stanice Košic. V diplomní práci tak dochází i k přehodnocení významu parku mezi historickým 
jádrem a tělesem železnice, kde novou zástavbu podél řeky  vnímáme právě jakoby železniční 
zastávkou připnutou k historickému jádru města.     

Detailněji zpracovaný základní dopravní uzel Košic, hodnotíme jako velmi dobře zvládnutý. 
Přehodnocením jeho vazeb a vztahů dochází k jeho racionalizoci, zpřehlednění, zjednodušení. 
Navržený dopravní uzel jednak zkvalitňuje existující propojení ale i adekvátním způsobem 
umožňuje rozvoj celé nové navrhované části města.   

Pokud bychom této náročné a komplexní práci měli něco vyčítat, je to snad jen názorost, 
nedostatečná „zabydlenost“ vizualizací.    
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